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Dr. Kövér László úr
a Magyar Országgyű lés elnöke

írásbeli választ igényl ő kérdés

Tisztelt Elnök Úr !

Az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 46/1994 .(IX.30.) OGY határozat 91 . §-a alapján
bejelentem, hogy írásos kérdést kívánok feltenn i

Dr. Navracsics Tibor miniszter úrhoz
„Mikor módosítja végre a végrehajtási eljárásról szóló törvényt a kormányza t

az adósok érdekében?” címmel, amelyre a választ írásban kérem .

Az adósok helyzete a végrehajtási ügyekben továbbra is sok szempontból rendkívü l
kiszolgáltatott. Rengeteg ügy a sajtóban is nagy nyilvánosságot kapott . Számos hiteleseket
képviselő szervezet lépett fel ezekben az esetekben, tettek javaslatot a hatályos szabályozá s
emberarcúbbá tétele érdekében . Emlékeztetni szeretnék rá, hogy a bírósági végrehajtásró l
szóló törvényhez 2012. június 15-én T/7665 számon magam is módosító javaslatot nyújtottam
be az Országgyűléshez. Az Alkotmányügyi, Igazságügyi és Ügyrendi Bizottság 2012. október
8-i ülésén tárgyalta meg a javaslatot, amely az ellenzéki képvisel ők támogatásával és a
FIDESZ-KDNP képvisel ő inek tartózkodásával a tárgysorozatba vételt nem támogatta .
Aktuálisan az Állampolgári Jogok Országgyűlési Biztosa tervezi, hogy ismételt vizsgálato t
indít ebben a tárgykörben, mivel a korábbi észrevételei alapján a minisztérium nem tet t
lépéseket. Ezzel összefüggésben a Biztos honlapján a következő hír olvasható :

„2011-ben például Szabó Máté alapjogi biztos azt állapította meg, hogy az önáll ó
bírósági végrehajtók munkadíja az érvényes rendelet szabályai szerint számolva az ügy
értékéhez képest akár aránytalanul magas is lehet, ami a végrehajtási eljárások sikeré t
önmagukban befolyásolhatja . Egy 10 millió forintos tartozásnál, ahol két adós van, sikere s
végrehajtáskor másfélmillió forintnál is több a végrehajtó díja, és az összeg még nem
tartalmazza a készkiadásokat. Az adós a költségek láttán inkább érdekelt lesz a vagyontárgya i
elvesztésében, mint abban, hogy megfizesse a végrehajtási költségekkel jelentősen megnövelt
eredeti tartozását.

További felismerés, hogy nem egységes és mind a végrehajtást kér ő, mind az adós
számára nehezen követhető az önálló bírósági végrehajtók számos tételből álló díjszámítási
gyakorlata . Az ombudsman felkérte a közigazgatási és igazságügyi minisztert, vizsgálja felül a
hatályos végrehajtói díjrendszert, különös tekintettel az egyetemleges adósok ellen indított
végrehajtási eljárásokra, a végrehajtót megillető behajtási jutalék mértékére. 2012-ben a
biztos arra a megállapításra jutott, hogy bár a végrehajtási eljárásban eljáró jogtanácsos,
ügyvéd illetve közjegyző munkadíját módosították, az önálló bírósági végrehajtó díja
változatlan maradt. Az alapvető jogok biztosa ismételt kezdeményezésére még nem kapott
választ a közigazgatási és igazságügyi minisztertől .

A biztos azt is jelezte, hogy rendszeresen érkeznek panaszok a végrehajtók
ügyfélszolgálati idejének rövidsége miatt, a végrehajtók nehezen elérhetőek, az ügyfelek nem
tudják megtekinteni az iratokat, a beadványokra csak hosszú idő elteltével kapnak választ a
végrehajtótól. Jelenleg is több végrehajtási eljárással kapcsolatos panaszt vizsgál az
ombudsman hivatala .”



Kérdezem Miniszter Urat, hogy mikor módosítja végre a végrehajtási eljárásról szóló törvény t
a kormányzat az adósok érdekében ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2013 . február ,,k.,,

Tisztelettel :
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r. Szili Katalin
független képviselő
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